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Geachte Voorzitter, 

 

De leden van de GroenLinks-fractie stelden een aantal vragen naar aanleiding 

van mijn brief inzake energie-efficiëntie in de industrie1. Deze leden vroegen 

onder meer waarop het vertrouwen van de regering is gebaseerd dat de doelen uit 

het Energieakkoord worden behaald. In dit verband wezen de leden op de in hun 

ogen teleurstellende evaluatie van de meerjarenafspraak energie-efficiëntie ETS 

bedrijven (MEE) en de voorspelling in de Nationale Energieverkenning 2014 

(NEV).  

 

In het Energieakkoord is voor energie-efficiëntie in de industrie een additioneel 

maatregelenpakket afgesproken met een aanvullend potentieel van 9 PJ energie-

efficiëntieverbetering. Het betreft hier onder meer een inspanningsverplichting 

voor het opstellen van een raamwerk voor bedrijfsspecifieke (één-op-één) 

afspraken en het beter benutten van bestaande financieringsinstrumenten zoals 

de Energie Investeringsaftrek (EIA) en de GO-faciliteit en onderzoek naar 

aanvullend financieringsinstrumentarium.  

 

Zoals aangegeven in mijn brief over energie-efficiëntie in de industrie, heb ik en 

met mij de industrie het vertrouwen dat de 9 PJ aan energie-

efficiëntieverbetering, zoals beoogd in het Energieakkoord, wordt gehaald. Ik 

verschil van mening met de leden van de GroenLinks-fractie over de behaalde 

resultaten van de convenanten. Zoals ook de Nationale Energie Verkenning (NEV) 

laat zien hebben de convenanten geleid tot een significante energie-

efficiëntieverbetering. De bij het MEE-convenant aangesloten bedrijven hebben 

met proces-efficiëntieverbeteringen 5,9% besparing van 2009 tot 2013 

gerealiseerd, oftewel bijna 33 PJ. Dit komt overeen met gemiddeld 1,4 procent 

per jaar. Met de aangekondigde versteviging van het MEE-convenant wordt dit 

resultaat verder verbeterd, juist door het vrijblijvende karakter te verminderen. 

De convenanten bieden derhalve een goede basis om energie-efficiëntie in de 

industrie te stimuleren.  

 

Ik deel de mening dat blijvende aandacht nodig is voor investeringen in energie-

efficiëntie. Om in de toekomst in aanvulling op het MEE convenant verdergaande 

                                                

 
1 Eerste Kamer, 33913, F. 
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energie-efficiëntieverbeteringen te behalen is maatwerk nodig. Daarbij verschilt 

het aanvullend potentieel per bedrijf. Ik heb samen met de industrie een 

zorgvuldig traject in gang gezet om dergelijke investeringen in Nederland te 

realiseren. Ik bekijk thans samen met de industrie aan de hand van concrete 

investeringsprojecten of aanvullend financieringsinstrumentarium van 

toegevoegde waarde is en hoe het bestaande (nationaal en Europees) 

financieringsinstrumentarium optimaal benut kan worden. 

 

In het voorjaar van 2015 zal ik Tweede Kamer informeren over de uitwerking van 

het raamwerk voor bedrijfsspecifieke afspraken.  

 

 

 

 

 

 

 

(w.g.) H.G.J. Kamp 

Minister van Economische Zaken 


